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ΑΡΧΑΙΑ ΕΛΛΗΝΙΚΑ
ΑΟΡΙΣΤΟΣ  Β΄
	 
Ο αόριστος β΄ ενεργητικός ή μέσος σχηματίζεται στην οριστική από τις καταλήξεις του παρατατικού. Στις άλλες εγκλίσεις σχηματίζεται από τις καταλήξεις του ενεστώτα.
· Στο απαρέμφατο και τη μετοχή της ενεργητικής φωνής τονίζεται στη λήγουσα: βαλεῖν.
· Στο απαρέμφατο της μέσης φωνής τονίζεται στην παραλήγουσα: γενέσθαι.
· Στο β΄ ενικό της προστακτικής της μέσης φωνής τονίζεται στη λήγουσα είτε είναι απλό είτε σύνθετο το ρήμα (λαβοῦ, ἀντιλαβοῦ).
·  Μερικών αορίστων το β΄ ενικό πρόσωπο της ενεργητικής προστακτικής τονίζεται στη λήγουσα: ἐλθέ, λαβέ, εὐρέ, εἰπέ, ἰδέ των ρημάτων ἔρχομαι, λαμβάνω, εὐρίσκω, λέγω, ὁρῶ αντίστοιχα.
· Όταν ,όμως,το ρήμα είναι σύνθετο ο τόνος ανεβαίνει: α) στο β ́ενικό της προστακτικής της ενεργητικής φωνής : παράβαλε,ἄπελθε, κάτιδε, πρόειπε, κατάφυγε, παράσχες 
· Στη μονοσύλλαβη προστακτική, αν το ρήμα είναι σύνθετο με δισύλλαβη πρόθεση, ο τόνος αναβιβάζεται: ἀπόσχου του ἀπεσχόμην(ἀπέχομαι), . ἐπίσπου αλλά προσχοῦ.
· Η οριστική του ρήματος ὁρῶ είναι εἶδον, στις υπόλοιπες εγκλίσεις γράφεται με ι: ἴδω, ἴδοιμι, ἰδέ, ἰδεῖν, ἰδών.
· Ο αόριστος του λέγω είναι εἶπον, το ει διατηρείται σε όλες τις εγκλίσεις:εἴπω, εἴποιμι κ.τ.λ.
· Η ευκτική του αορίστου β ́ἔσχον του ρ. ἔχω είναι σχοίην,-οίης   κλπ. Όταν όμως το ρ. είναι σύνθετο σχηματίζεται κανονικά : παρά-σχοιμι, κατά-σχοιμι κλπ 
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Ασκήσεις  εμπέδωσης 
· Να σχηματίσετε τους ζητούμενους τύπους στον αόριστο β΄:
α) ρ. ἄγω: γ΄ πληθυντικό οριστικής
β) ρ. αἱρῶ: β΄ πληθυντικό υποτακτικής
γ) ρ. ἁμαρτάνω: γ΄ ενικό ευκτικής 
δ) ρ. λέγω: β΄ ενικό προστακτικής 
ε) ρ. γίγνομαι: α΄ πληθυντικό υποτακτικής 
ζ) ρ. ἔρχομαι: απαρέμφατο 
η) ρ. ἐρωτῶ: β΄ ενικό οριστικής
θ) ρ. λανθάνομαι: γενική ενικού της μετοχής θηλυκού γένους
ι) ρ. πυνθάνομαι: β΄ενικό υποτακτικής. 
	Να συμπληρώσετε τα κενά με τους κατάλληλους τύπους της προστακτικής του αορίστου β΄. 
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